
    

 

MEMO 
 

 

Datum 19 februari 2019 

Behandeld door H. Heijenga 

Doorkiesnummer 030 - 28 64670  

E-mailadres e.heijenga@utrecht.nl 

Kenmerk 6002135 

Onderwerp beantwoording mondelinge vragen 14 februari 2019 Koningsdag 

Beleidsveld Openbare Orde en Veiligheid 

 

 

Geachte leden van de raad, 

 

U heeft met elkaar de afspraak gemaakt het wekelijkse mondelinge vragenuur maximaal een uur te 

laten duren. Vanwege tijdgebrek kon daarom afgelopen donderdag 14 februari jl. de beantwoording 

van de mondelinge vragen over Koningsdag niet meer aan de orde komen. Vragensteller mw. Oosters 

(Student & Starter) heeft, mede namens de fracties van D66, VVD en PVV verzocht of het mogelijk is de 

informatie schriftelijk te ontvangen. Met dit memo voldoe ik aan dat verzoek. 

 

1. Wat zijn voor het college de redenen niet te willen tornen aan de eindtijden? 

In de afgelopen jaren is dit punt regelmatig aan de orde geweest, ook in gesprekken met Koninklijke 

Horeca Nederland. De viering van Koningsdag begint al een dag eerder, op 26 april met de vrijmarkt 

die start om 18:00 uur en de evenementen op de pleinen tussen 18:00 uur en 01:00 uur. In de weken 

daaraan voorafgaand vindt al forse inzet plaats van hulpdiensten en gemeente om dit voor te bereiden. 

De evenementen op de pleinen kunnen op 27 april weer starten om 11:00 uur. Het oprekken van de 

eindtijd op 27 april van 18:00 uur naar 20:00 uur betekent dat gemeente en hulpdiensten een extra 

dienst(verband) op volle sterkte moeten inzetten. De capaciteit en de benodigde middelen daarvoor 

ontbreken. Twee uur langer doorgaan betekent ook later schoonmaken na Koningsdag, wat leidt tot 

extra nachtelijke overlast en hinder. De binnenstad is bovendien langer afgesloten voor bewoners en 

bedrijven en het openbaar vervoer. Koninklijke Horeca Nederland heeft begrip getoond voor deze 

afweging van de gemeente. 

2. Wat is volgens het college het verschil tussen een eindtijd van 18.00 uur en een eindtijd van 20.00 

uur? Nu dit voor de organisatoren een wereld van verschil is qua inkomsten. 

Zie ook het antwoord op vraag 1. Daarnaast is voldoende tijd nodig om de uitstroom van bezoekers 

van de binnenstad te begeleiden, die al eerder dan 18.00 uur op gang komt. De stad moet 

tegelijkertijd weer schoon en beschikbaar worden gemaakt voor regulier gebruik. Met een eindtijd van 

20.00 uur en uitloop is die mogelijkheid er onvoldoende. Ervaring uit het verleden leert bovendien dat 

overlastgevend gedrag gerelateerd aan alcoholgebruik juist in deze uren flink toeneemt. Daarnaast 

maakt de combinatie met een uitgaansavond dat er geen sprake is van een ‘rustperiode’. Zoals gezegd 

leidt dit tot een volledig extra dienstverband, waarvoor de capaciteit en benodigde middelen 

ontbreken. 

 



3. Ziet het college geen mogelijkheid in gesprek te gaan met supermarkten in de stad over het beleid 

op Koningsdag? 

Ja, het college ziet zeker mogelijkheid om in gesprek te gaan met ondernemers van supermarkten over 

de verkoop van alcoholhoudende dranken. Afspraken om de omzet van de ene ondernemer te 

beperken ter bescherming van de omzet van een andere ondernemer kunnen wij echter niet maken. 

4. Wat bedoelt het college met de stelling ‘waar nodig en mogelijk bij te dragen aan de organisatie van 

het evenement’? 

Naast de bij antwoord 1 en 2 genoemde inzet, gaat het bijvoorbeeld om meedenken over de praktische 

en veilige inrichting van een evenement. Daarnaast regelt de gemeente verschillende faciliteiten als 

toiletvoorzieningen en EHBO en nemen wij samen met de hulpdiensten maatregelen om de dagen 

feestelijk te laten verlopen. Het uiteindelijke doel is dat de viering van Koningsdag voor alle bezoekers 

feestelijk en veilig kan verlopen. 

5. Ziet het college mogelijkheden in het verlengen van de vergunningsaanvraag? Zo nee, waarom niet? 

In het algemeen zijn termijnen nodig om aanvragen tijdig te kunnen behandelen, integraal af te 

stemmen met de hulpdiensten en omwonenden gelegenheid te bieden om bezwaar te maken. Daarvoor 

hebben wij duidelijke en uitgewerkte plannen nodig. Om dit tijdig en goed georganiseerd te krijgen 

voor alle partijen kan niet langer gewacht worden met aanvragen. Daarom hebben wij al in een vroeg 

stadium (medio november 2018) alle organisatoren van evenementen en aanvragers van 

tapontheffingen geïnformeerd over de aanvragen die daarvoor ingediend moeten worden. Dit neemt 

niet weg dat het een grote inspanning van een organisator vergt om tijdig de juiste stukken aan te 

leveren om te kunnen beoordelen of een evenement feestelijk, veilig en beheersbaar kan verlopen. Wij 

dragen daar graag aan bij, maar zijn afhankelijk van de plannen van een organisator.  

6. Is het college het met de fracties eens dat het onwenselijk is dat de evenementen georganiseerd 

door de Utrechtse ondernemers op de pleinen tijdens Koningsdag geen doorgang kunnen vinden op 

deze manier? 

Uitgangspunt van de vrijmarkt en de viering van Koningsdag is een feestelijk, veilig, en beheersbaar 

verloop voor bezoekers en bewoners. Het is jammer dat niet alle ondernemers zich in staat voelen 

maximaal gebruik te maken van de mogelijkheid binnen dit kader om een evenement te organiseren 

op de aangewezen locaties en pleinen. De inzet aan mensen en middelen van de gemeente en 

hulpdiensten met de huidige inzet tot 18.00 uur is al aanzienlijk om deze doelstelling te behalen.  

Wij willen geen concessies doen aan de minimale eisen voor de veilige viering van Koningsdag. 

 

7. Gaat het college in gesprek met de horecaondernemers over de doorgang van Koningsdag 2019? 

Het college is altijd bereid om in overleg te gaan met de horecaondernemers over de invulling van de 

Koningsdag op de betreffende locaties, met inachtneming van de geschetste achtergronden in 

antwoord 1 t/m 6. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Jan van Zanen 


